
  
 

  

Nr.               /          2021 

 

 

 

Către, 

Uniunea Naţională a Consiliilor Judeţene din România 

Domnului preşedinte UNCJR Adrian-Ioan VEŞTEA 

 

Stimate Domnule Preşedinte, 

 

Ca răspuns la adresa dumneavoastră nr. 6 din data de 11 ianuarie 2021, transmisă de 

către  Uniunea Naţională a Consiliilor Judeţene din România prin care se solicită punctul 

de vedere cu privire la procesul de subvenţionare a gratuităţilor acordate elevilor din 

învăţământul gimnazial, vă comunicăm următoarele: 

 Prevederile Legii nr. 226/2020 pentru modificarea şi completarea Legii educaţiei 

naţionale nr. 1/2011, conform căreia, elevii din învăţământul preuniversitar 

acreditat/autorizat, fac referire distinctă la faptul că, elevii beneficiază de gratuitate la 

servicii publice de transport local şi judeţean pe tot parcursul anului calendaristic şi 

decontarea cheltuielilor se face de la bugetul de stat, prin transfer, către unităţile 

administrativ-teritoriale.  

Gratuitatea este asigurată de către autorităţile administraţiei publice locale prin 

subvenţionarea operatorului de transport în conformitate cu prevederile Legii nr. 

92/2007 Legea serviciilor publice de transport persoane în unităţile administrativ-

teritoriale, însă legiuitorul nu  a prevăzut modalitatea de subvenţionare a facilităţilor 

acordate elevilor, respectiv documentaţia eligibilă. 

Prevederile Hotărârii Guvernului nr. 435/2020 au devenit neaplicabile la data aprobării 

Legii nr. 226/2020, pentru modificarea şi completarea Legii educaţiei naţionale nr. 

1/2011, pentru a debloca situaţia cu privire la acoperirea financiară a cheltuielilor de 

transport a elevilor, se impune elaborarea unei proceduri care să reglementeze 

modalitatea de decontare a cheltuielilor de transport a elevilor, decontare pe baza 

legitimaţiilor eliberate pentru traseele judeţene nu este justă, neexistând o procedură  



  
 

  

 

 

legală aprobată.  În acest sens, operatorii de transport ar trebui să aibă o bază de date 

cu numele tuturor elevilor, traseul şi numele instituţiei şcolare pentru care desfăşoară 

activitatea de transport. 

În concluzie, procedura de decontarea a subvenţionării facilităţilor acordate elevilor 

trebuie să fie reglementată la nivel central, prin elaborarea unui cadru legal/act 

normativ în acest sens. 

 

Cu stimă, 

 

Borboly Csaba 

Președinte 

 

 

Bicăjanu Vasile 

Director executiv 

 

 

Miercurea-Ciuc, 03 februarie 2021. 
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